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Abstract 

Understanding the complex interplay between the contracting behavior of the cylinder and the fluid 
flow dynamics has implications for the design of porous structures for heat exchange and filtration 
systems. In this study, we investigate the dynamics and thermal behavior of fluid flow past a contracting 
permeable infinite cylinder. First, we developed a mathematical model based on the Navier-Stokes 
equations to describe the fluid dynamics around the contracting permeable infinite cylinder. A new 
simple well-behaved definition of fractional derivative called conformable fractional derivative 
introduced by authors Khalil et al. is employed to generalize the PDE’s of momentum and energy. The 
similarity transformation technique is utilized to transform the proposed mathematical problem into a 
non-linear ODE’s. Then, we utilized Iterative Power Series (IPS) technique to numerically solve the 
governing equations and obtain detailed insights into the flow patterns and thermal characteristics. 
We observed significant changes in the flow velocity and temperature distribution as the cylinder 
contracted, highlighting the intricate thermal behavior of the system. Additionally, the changes in the 
fraction order was found to have a notable impact on the overall flow patterns and heat transfer 
processes. 
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 الملخص 

ان فهم التفاعل المعقد بين سلوك تقلص الأسطوانة وديناميكيات تدفق السوائل له اثار على تصميم الهياكل المسامية لأنظمة 

الحراري والترشيح. في هذه الدراسة، قمنا بدراسة الديناميكية والسلوك الحراري لتدفق السوائل عبر أسطوانة لا نهائية التبادل 

منفذة ومتقلصة. أولاً، قمنا بتطوير نموذج رياضي يعتمد على معادلات نافييه ستوكس لوصف ديناميكيات الموائع حول 

عريف جديد وبسيط للمشتقة الكسرية يسمى المشتقة الكسرية المطابقة الذي قدمه  أسطوانة لا نهائية قابلة للنفاذ ومتقلصة. ت

المؤلفون خليل وآخرون. يستخدم لتعميم المعادلات التفاضلية الجزئية للزخم والطاقة. تم استخدام تقنية التحويل المتشابه لتحويل 

ذلك، استخدمنا تقنية تكرار متسلسلات القوى لحل   المشكلة الرياضية المقترحة إلى معادلة تفاضلية عادية غير خطية. بعد

المعادلات الحاكمة عدديًا والحصول على رؤى تفصيلية حول أنماط التدفق والخصائص الحرارية. لاحظنا تغيرات كبيرة في 

لإضافة  سرعة التدفق وتوزيع درجة الحرارة مع تقلص الأسطوانة، مما يسلط الضوء على السلوك الحراري المعقد للنظام. با

. إلى ذلك، وجد أن التغييرات في درجة الكسر لها تأثير ملحوظ على أنماط التدفق العامة وعمليات نقل الحرارة  

منفذةأسطوانة لا نهائية  ،المشتقة الكسرية المطابقة القوى،تكرار متسلسلات : كلمات البحث الرئيسية  
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